

## KUWAIT PRIZE 2020 Invitation for Nominations

The Kuwait Foundation for the Advancement of Sciences invites universities, scientific and research institutions and individuals (see items 3 and 4 below) to submit nominations of Kuwaiti and Arab scientists for the 2020 cycle of the Kuwait Prize

The five fields for the 2020 cycle of the Prize are\*:

<b>Basic Sciences:</b>	Earth Sciences (including but not limited to: geology, atmospheric sciences, meteorology, oceanography, mineralogy)
<b>Applied Sciences:</b>	Engineering Sciences (including but not limited to: mechanical, chemical, electrical, civil, computer, industrial, nuclear & petroleum engineering)
<b>Economics and Social Sciences:</b>	Administrative, Financial, and Banking Sciences
<b>Arts and Literature:</b>	Studies in the Fine and Performing Arts and Music
<b>Arabic and Islamic Scientific Heritage:</b>	(including but not limited to basic sciences, applied sciences, mathematics)

KFAS awards an annual Prize cash sum of K.D. 40,000 (Approx. \$135,000) for each field.

### Nomination Terms and Conditions:

- 1 - KFAS accepts nominations that are provided by universities, academic and research institutions, scientific centres, former laureates of the Kuwait Prize as well as peers of the nominees. KFAS does not accept nominations from political entities.
- 2 - KFAS also accepts self-nominations that meet all criteria. To support their self-nomination, individuals must provide a list of five references: four academicians/researchers and one scientific institution. KFAS will seek out support letters from three of these references (two academicians and the scientific institution).
- 3 - Nominations to fields 1-4 are open to nationals of Arab countries who possess evidence that demonstrates a birthplace within the Arab world, or hold a valid Arabic passport. **Nomination to the 5th field (Arabic and Islamic Scientific Heritage) is open to all nationalities.**
- 4 - Nominees must be scholars who hold a PhD.
- 5 - Submitted scholarly works should be innovative, constitute a significant contribution to the announced field, and published during the past twenty years. Submitted works can include articles that are published (or accepted for publication) in refereed journals, as well as chapters of books and full-length books with ISBN number (authored, translated, edited). Creative literary and art works, the MA and PhD theses, as well as publications extracted from them will not be reviewed as part of the achievement dossier of the nominee.
- 6 - Nominees must complete the official Prize Nomination Form and send it electronically, accompanied by e-copies of all scholarly works. The Nomination Form is available on KFAS's website: [www.kfas.org](http://www.kfas.org). The Nomination Form for the fields of Fundamental Sciences and Applied Sciences must be completed in English.
- 7 - The Nomination Form as well as all items that comprise the nominee's scientific achievement dossier must be sent in PDF format, through the cloud storage services sites such as Google Drive-Dropbox-OneDrive (via Prizes Office email: [prize@kfas.org.kw](mailto:prize@kfas.org.kw)).
- 8 - KFAS's decisions regarding the awarding of the Prize are final and undisputable. All objections are dismissed.
- 9 - All required and relevant documents to the Prize nomination process must be submitted by 30th June 2020.

For further information and inquiries, please contact the Prizes Office : Tel: +965-2227-0465; E-Mail: [prize@kfas.org.kw](mailto:prize@kfas.org.kw)

## جائزة الكويت لعام 2020 دعوة للترشح

تدعو مؤسسة الكويت للتقدم العلمي الجامعات والهيئات العلمية والأفراد لتقديم ترشيحاتهم من العلماء والباحثين الكويتيين والعرب لجائزة الكويت لعام 2020 في المجالات الخمسة التالية:

العلوم الأساسية:	علوم الأرض (وتشمل على سبيل المثال لا الحصر: الجيولوجيا، علوم الغلاف الجوي، علوم الارصاد الجوية، علوم المحيطات و البحار، علوم المعادن)
العلوم التطبيقية:	العلوم الهندسية (وتشمل على سبيل المثال لا الحصر: الهندسة الميكانيكية، الكيماوية، الكهربائية، المدنية، الكمبيوتر، الصناعية، النووية، والبتروك)
العلوم الاقتصادية والاجتماعية:	العلوم الإدارية والمالية والمصرفية
الفنون والآداب:	دراسات في الفنون التشكيلية والمسرحية والموسيقية
التراث العلمي العربي والإسلامي:	وتشمل على سبيل المثال لا الحصر: العلوم الأساسية والتطبيقية والرياضيات

تقدم المؤسسة في كل مجال من المجالات المذكورة أعلاه جائزة نقدية مقدارها 40,000 دك (حوالي 135 ألف دولار أمريكي). ويتم منح جائزة الكويت وفق الشروط التالية:

1. تقبل المؤسسة ترشيحات الجامعات والهيئات العلمية، كما يحق للأفراد الحاصلين على هذه الجائزة سابقاً ترشيح من يرونه مؤهلاً لنيلها، ولا تقبل ترشيحات الهيئات السياسية.
2. تقبل المؤسسة طلبات الترشيح الذاتي على أن يكون التقديم مشفوعاً بقائمة تضم خمسة أسماء تزكي المتقدم لنيل الجائزة: أربع شخصيات أكاديمية أو بحثية ومؤسسة علمية واحدة، وستخاطب المؤسسة ثلاثاً من هذه القائمة لتقديم خطابات تزكية للمتقدم (اثنان من الشخصيات الأكاديمية والمؤسسة العلمية).
3. - في المجالات من 1 - 4 ، يجب أن يكون المتقدم عربي الجنسية ولديه ما يثبت منشأه العربي، من خلال شهادة ميلاد في بلد عربي أو جواز سفر عربي صالح. ويرفق مع طلب التقدم ما يثبت ذلك، أما **المجال الخامس (التراث العلمي العربي والإسلامي)** فالجائزة مفتوحة ويحق للعلماء من أي جنسية الترشيح لنيلها.
4. أن يكون المتقدم/المرشح عالماً في احد مجالات الجائزة ويحمل شهادة الدكتوراه.
5. أن يكون الإنتاج مبتكراً وذو أهمية بالغة بالنسبة إلى المجال المقدم فيه ومنشوراً خلال السنوات **العشرين** الماضية. ويشتمل الإنتاج العلمي ما يلي: أبحاث منشورة أو مقبولة للنشر في مجلات علمية محكمة وكتب مؤلفة أو مترجمة أو محققة أو فصل منشور في كتاب على أن يتمتع الكتاب بتقييم دولي معتمد (ISBN). لن يتم مراجعة أو تقييم الأعمال الأدبية والفنية أو أطروحات الماجستير والدكتوراه أو المطبوعات المستخرجة منها كجزء من ملف الإنجازات الخاصة بالمرشح.
6. قرارات مجلس إدارة مؤسسة الكويت للتقدم العلمي نهائية ولا يجوز الاعتراض عليها.
7. تعبئة طلب التقدم للجائزة ويرسل مع جميع أعمال المتقدم إلكترونياً. ويمكن الحصول على طلب التقدم من خلال الموقع الإلكتروني للمؤسسة [www.kfas.org](http://www.kfas.org)، و يعبأ الطلب في مجالي العلوم الأساسية والعلوم التطبيقية باللغة الإنجليزية.
8. يرسل الطلب مع الأعمال وفق ملفات PDF، بواسطة مواقع خدمات التخزين السحابية مثل (Google drive - Dropbox - OneDrive) وترسل على البريد الإلكتروني لمكتب الجوائز [prize@kfas.org.kw](mailto:prize@kfas.org.kw).
9. آخر يوم لاستلام طلبات الترشيح هو يوم الثلاثاء الموافق 30 يونيو 2020.

للاستفسار يمكن التواصل مع المؤسسة على +965 2227-0465 والبريد الإلكتروني لمكتب الجوائز: [prize@kfas.org.kw](mailto:prize@kfas.org.kw)